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Geachte

Bij deze mijn reactie op de brief die u mij heeft gestuurd naar aanleiding van 
gesprekken die u met mijn ministerie heeft gevoerd.  

Schone lucht is voor iedereen belangrijk. Houtstook is een belangrijke bron van 
luchtvervuiling in Nederland en kan voor - soms ernstige - overlast en 
gezondheidsklachten zorgen bij omwonenden. Een gezonde leefomgeving is voor 
iedereen belangrijk. Daarom werk ik in het Schone Lucht Akkoord (SLA) samen 
met gemeenten, provincies en stakeholders aan het verminderen van 
luchtvervuiling en kies ik ervoor om stapsgewijs toe te werken naar de 
streefwaarden voor luchtkwaliteit van de Wereld Gezondheid Organisatie (WHO), 
zoals ook door de Tweede Kamer aan mij is gevraagd. In het kader van het 
Schone Lucht Akkoord zit uw organisatie, samen met andere stakeholders, aan 
tafel om uw kennis en expertise in te brengen zodat ik zowel alle inzichten als alle 
belangen mee kan nemen in de afwegingen.  

In het houtstookdossier streef ik naar een balans tussen hen die hout stoken en 
degenen die daar overlast van ondervinden. Zoals u heeft kunnen horen in het 
Commissiedebat Leefomgeving van 26 oktober jongstleden zet ik in op minder 
stoken en niet op de invoering van eco-designkachels. Uit de flitspeiling van het 
ministerie is gebleken dat veel mensen die stoken wel rekening willen houden met 
hun buren. Daarom zet ik in op communicatie om mensen bewust te maken van 
de nadelige effecten van houtstook op gezondheid en milieu en hen te stimuleren 
om vrijwillig minder te stoken en rekening te houden met hun buren.  

Ik heb begrip voor uw verzoek, als vertegenwoordigers van de Kachel- en 
Haardenbranche, om in te zetten op eco-designkachels en certificering. Ik vind dat 
het ook bij uw taak als branche hoort om te zorgen voor kwaliteit en eventuele 
certificering van de producten die u aanbiedt. Ik waardeer uw inspanningen op dit 
punt, maar dat neemt niet weg dat ik wil inzetten op minder stoken en niet op het 
invoeren van eco-designkachels en het zogenaamde Duitse systeem.  

Met betrekking tot het onderzoek van RIVM naar de schadelijkheid van houtstook 
op de gezondheid: het is goed om te lezen dat u vanuit uw kennis en expertise 
heeft gesproken met het RIVM en dat u het RIVM heeft aangeboden om toestellen 
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en bijbehorend afvoermateriaal kosteloos ter beschikking te stellen. Van het RIVM 
heb ik vernomen dat zij met vele deskundigen op het gebied van 
houtstook(onderzoek) hebben gesproken in aanloop naar hun onderzoek en op dit 
moment nog werken aan de onderzoeksopzet. Mijn ministerie heeft RIVM 
gevraagd om onderzoek te doen naar het effect (de schadelijkheid) van houtstook 
op de gezondheid. De wijze waarop het RIVM het wetenschappelijk onderzoek 
uitvoert, is geheel de verantwoordelijkheid van het RIVM. Ik heb alle vertrouwen 
dat het RIVM dat op wetenschappelijk verantwoorde wijze doet en de resultaten 
op de juiste wijze zal duiden. Zodra het onderzoek is afgerond, kunt u hierover 
uiteraard contact hebben met mijn medewerkers.  
 

Hoogachtend, 

DE STAATSSECRETARIS VAN INFRASTRUCTUUR EN WATERSTAAT, 
 
 
 
 
drs. V.L.W.A. Heijnen 
 




